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Nr 27.

Ankom till riksdagens kansli den 19 februari 1937 kl. 1 e. m.

Utlåtande i anledning av Kungl. May.ts proposition an
gående anvisande av medel för inredande av ny 
sinnessjukavdelning vid centralfängelset i Malmö.

(3:e avd.)

I en den 29 januari 1937 dagtecknad proposition, nr 70, har Kungl. Majit, 
under åberopande av propositionen bilagt utdrag av statsrådsprotokollet över 
justitiedepartementsärenden för samma dag, föreslagit riksdagen medgiva, att 
till bestridande av kostnaderna för inredande av ny sinnessjukavdelning vid 
centralfängelset i Malmö finge tagas i anspråk ett belopp av högst 25,000 
kronor från det för budgetåret 1936/1937 anvisade förslagsanslaget till oförut
sedda utgifter.

Antalet platser i den nya avdelningen beräknas till 26. Platsantalet å den 
nuvarande sinnessjukavdelningen utgör 10.

Departementschefen har i ärendet anfört i huvudsak följande.
Vid behandlingen i statsverkspropositionen till 1930 års riksdag av frågan 

om det platsbehov å fångvårdens sinnessjukavdelningar, som följde av den 
vid närmast föregående riksdag antagna nya sinnessjuklagen, berördes jämväl 
sinnessjukavdelningen via Malmöfängelset. Med anledning av ett framkommet 
förslag att rättspsykiatriska undersökningar ej vidare skulle äga rum å 
nämnda sinnessjukavdelning och ej heller å sinnessjukavdelningen vid 
Härlandafängelset, uttalade dåvarande departementschefen (andra huvud
titeln s. 51) att dessa sinnessjukavdelningar fortfarande efter sinnessjuk
lagens ikraftträdande borde tills vidare till dess erfarenhet vunnits användas 
för dylika undersökningar. Ett skäl härför vore att vid avdelningarna redan 
funnes läkare med erforderliga kvalifikationer. Emellertid framhölls sam
tidigt, att denna anordning — vardera avdelningen omfattade allenast 10 
platser men möjlighet funnes att provisoriskt inrätta ytterligare 5 — endast 
vore provisorisk samt att det vore antagligt att, när större erfarenhet vunnits 
örn sinnessjuklagens verkningar på nu ifrågavarande områden, vid ettdera av 
dessa fängelser måste anordnas större sinnessjukavdelning.

Det tillgängliga antalet platser å fångvårdens sinnessjukavdelningar hal
vvåt sig otillräckligt. Genom den starka ökningen av antalet undersöknings- 
fall och straffriförklarade under år 1936 ha förhållandena blivit sådana, att 
omedelbara åtgärder äro nödvändiga för avhjälpande av den värsta plats
bristen. En gynnsam omständighet är därvid, att möjlighet finnes att inom 
den nuvarande fängelsebyggnaden i Malmö åstadkomma rymligare lokaler för 
den till detta fängelse förlagda sinnessjukavdelningen. Denna avdelning är 
för närvarande inrymd i lokaler som äro avsedda för kroppssjuka. I fängelset 
intagna fångar som drabbas av kroppssjukdomar måste därför förvaras r van
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liga celler. De lokaler som användas för sinnessjukavdelningen utgöras av 
fyra rum, förenade genom en smal korridor. Ett av rummen användes av 
läkaren, de övriga för förvaring av de å avdelningen intagna. Med den stora 
överbeläggning som för närvarande finnes måste i dessa rum förvaras ett 
väsentligt större antal än det för vilket rummen äro beräknade. Härtill kommer 
att dagrum helt saknas.

Det av fångvårdsstyrelsen framlagda, av medicinalstyrelsen och byggnads
styrelsen tillstyrkta förslaget till beredande av ökat platsutrymme för sinnes
sjukavdelningen vid Malmöfängelset synes mig böra utan uppskov genom
föras. Det är att märka att de lokaler i fängelsets första våning, som ha använts 
såsom snickeriverkstad, innan den nya verkstadsbyggnaden under hösten 1936 
blev färdig, och som nu åtminstone delvis skulle avses för sinnessjukavdel
ningen, under alla förhållanden böra iordningställas för fångförvaring. De nu 
föreslagna arbetena bliva alltså ej utan nytta för den händelse sinnessjuk
avdelningen framdeles — på grund av omorganisation av sinnessjukvården 
inom fångvården eller av annan anledning — skulle komma att förflyttas. I 
detta sammanhang må uttryckligen framhållas att ett bifall till fångvårds
styrelsens förslag icke innefattar något ställningstagande till frågan örn det 
slutliga ordnandet av sinnessjukvården inom fångvården.

Lika med fångvårdsstyrelsen anser jag de föreslagna arbetena vara så 
brådskande att det för innevarande budgetår anvisade anslaget till oförut
sedda utgifter bör anlitas för bestridandet av kostnaderna.

Den utökning av vårdpersonalen som lärer bliva nödvändig, när den före
slagna nya avdelningen blir färdig att tagas i bruk, möjliggöres genom an
litande av den under fångvårdsstaten avlöningsanslag uppförda anslagsposten 
till avlöningar till övrig icke-ordinarie personal samt, därest biträdande sinnes
sjukläkare skulle behöva anställas, den under samma anslag uppförda anslags
posten till arvoden och särskilda ersättningar, bestämda av Kungl. Maj:t. Det 
lärer ankomma på Kungl. Majit att härutinnan lämna fångvårdsstyrelsen erfor
derliga bemyndiganden.

Då Kungl. Maj :ts förslag ej givit utskottet anledning till erinran, får ut
skottet hemställa,

att riksdagen må medgiva, att till bestridande av kostnaderna 
för inredande av ny sinnessjukavdelning vid centralfängelset i 
Malmö må tagas i anspråk ett belopp av högst 25,000 kronor från 
det för budgetåret 1936/1937 anvisade förslagsanslaget till oförut
sedda utgifter.

Stockholm den 19 februari 1937.

På statsutskottets vägnar:

ANDEKS ANDERSON.

Utskottet.

Närvarande: Se under utlåtandet nr 25.


